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Protokół Nr XXXIII/23 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 27 czerwca 2023 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych podczas otwarcia obrad obecnych było 13 radnych,  

co według Przewodniczącego stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. Radni nieobecni: Łukasz 

Dudzic, Jakub Leśko. 

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXXIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Bobrowice za rok 2022. 

7. Debata nad raportem o stanie Gminy Bobrowice za rok 2022. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bobrowice wotum zaufania. 

9. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice oraz sprawozdania 

finansowego za 2022 rok. 

10. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za rok 2022. 

11. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2022 rok 

wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bobrowice. 

12. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

13. Dyskusja. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2022 rok. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bobrowice za 2022 rok. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2023-2026. 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

20. Wolne wnioski i informacje. 

21. Zamknięcie obrad XXXIII sesji Rady Gminy. 

 

Ad 1. 

Otwarcia XXXIII sesji o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, 

witając radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, do którego Sekretarz zaproponowała 

następujące zmiany: 

 wprowadzenie w pkt 18 – „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na 

dyrektora Zespołu Szkół Samorządowych w Dychowie”, 

 wprowadzenie w pkt 19 – „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany  

w składzie Komisji Skarg, wniosków i petycji”, 

 wprowadzenie w pkt 20 – „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosku”.  

 

Porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Otwarcie obrad XXXIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Bobrowice za rok 2022. 

7. Debata nad raportem o stanie Gminy Bobrowice za rok 2022. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bobrowice wotum zaufania. 

9. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice oraz sprawozdania 

finansowego za 2022 rok. 

10. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za rok 2022. 

11. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2022 rok 

wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bobrowice. 

12. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

13. Dyskusja. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2022 rok. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bobrowice za 2022 rok. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2023-2026. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na dyrektora Zespołu Szkół 

Samorządowych w Dychowie. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie Komisji Skarg, wniosków  

i petycji. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

21. Interpelacje i zapytania radnych. 

22. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

23. Wolne wnioski i informacje. 

24. Zamknięcie obrad XXXIII sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianami, który został przyjęty  

jednogłośnie 13 głosami „za”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXII/23 z posiedzenia Rady 

Gminy Bobrowice z dnia 1 czerwca 2023 r. 

Wyniki głosowania: 11 „za” , 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym.  

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

W tym punkcie posiedzenia Przewodniczący udzielił głosu Panu Piotrowi Radzionowi – 

Prezesowi OSP Strużka, który odniósł się do sprawy odrzucenia przez radnych na poprzedniej 

sesji wniosku o dofinansowanie samochodu dla OSP Strużka. Następnie odczytał poparty 

ponad 250 podpisami wniosek OSP Strużka o dofinansowanie samochodu ratowniczo-

gaśniczego, który następnie złożył na ręce przewodniczącego rady.  

 

Radny Marcin Jagodziński wyjaśnił, że Wójt na ostatnią chwilę przedstawił radnym 

autopoprawkę do budżetu, a w pierwszej kolejności powinien zostać złożony wniosek  

o środki, a następnie ogłoszony przetarg. Poinformował również, że  radny Jakub Leśko nie 

powiedział na sesji, że samochód jest niepotrzebny tylko, że były inne możliwości jego 

pozyskania oraz przedstawił drogę pozyskania samochodu przez OSP Bobrowice. Wyjaśnił, 

że radni chcą przeznaczyć środki, tylko nie z działu oświata.  

Wójt podkreślił, że nie chce zabrać szkołom środków i szkoły nie straciłyby ich, ponieważ 

środki te nie były w ich budżetach. 

Pan Piotr Radzion wyjaśnił, że OSP Strużka złożyła wniosek o dofinansowanie już w zeszłym 

roku, gdzie podjęto pierwsze rozmowy z władzami gminy o podjęciu działań w celu 

pozyskania dofinansowania z innych instytucji. Jednak okazało się, że podpisanie umowy na 

zakup samochodu zaplanowano na koniec czerwca, a nie ma jeszcze potwierdzenia 

dofinansowania z dwóch innych źródeł, które spięłyby cały budżet bez dofinansowania ze 

środków gminy. Wyjaśnił również, że proponowane przez radnego Jakuba Leśko auto 

osobowe Ford Focus nie spełniałoby swojej funkcji do przewożenia sprzętu. 
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Radna Anna Hałupka oznajmiła, że jest to Wójta wina, ponieważ wniosek został złożony 

wcześniej, a dopiero na dzień przed sesją radni otrzymali autopoprawkę. 

Wójt oznajmił, że wniosek nie trafił do budżetu, ponieważ miał zostać w całości 

sfinansowany ze środków zewnętrznych. 

Radny Lucjan Tracz uznał, że radni powinni opierać się na przepisach i w związku z tym, że 

wniosek został złożony do przewodniczącego rady powinien teraz trafić do odpowiedniej 

komisji do zaopiniowania. 

Radna Janina Łukaszewicz zapytała o wnioskowaną kwotę. 

Pan Piotr Radzion poinformował, że jest to 120.000 zł. 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że Pan Piotr Radzion został wprowadzony w błąd, 

ponieważ nikt z radnych nie jest przeciwny dofinansowaniu, tylko temu, że nie zostało to 

zrobione w sposób prawidłowy. Oznajmił, że winę ponosi Wójt i radny Kamil Koronka. 

 

Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła zapytał czy któraś z komisji wiedziała o zakupie 

quada dla OSP Bobrowice, o którym wszyscy dowiedzieli się z mediów społecznościowych. 

Wójt wyjaśnił, że oba wnioski zostały złożone w taki sam sposób, jednak środki dla OSP 

Bobrowice zostały przesunięte zarządzeniem, a w przypadku OSP Strużka potrzebna jest 

uchwała rady gminy. 

 

Ad 5. 

          Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 6. 

      Wójt Wojciech Wąchała przedstawił prezentację na temat raportu o stanie Gminy 

Bobrowice za 2022 r.  

Raport stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 7. 

          Przewodniczący otworzył debatę nad raportem o stanie Gminy Bobrowice za 2022 r. 

informując, że nie wpłynął żaden wniosek o udział w debacie. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał co spowodowało taki wzrost dochodów i czy gmina miała 

na to jakiś wpływ. 

Skarbnik wyjaśniła, że duży wpływ na wysokość dochodów miały dochody z tytułu udziałów 

z  PIT i CIT, z czego 15% zostało przeznaczone na poprawę efektywności. Dodała, że 

wpłynęła jednorazowa kwota na uzupełnienie ubytków na udziałach z podatku i wszystkie 

jednostki otrzymały takie dofinansowanie.  

Wójt dodał, że są również dochody pozyskane na inwestycje, na które gmina miała wpływ. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał jakie dochody wpłynęły. 

Skarbnik poinformowała, że są to środki pochodzące z dotacji celowej w wysokości 

2.928.338,21 zł oraz 471.000 zł, 265.000 zł z programów europejskich oraz pozostałe 

dochody ze środków unijnych w kwocie 2.354.009,01 zł. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy oświetlenie oraz droga w Kukadle stanowiły wydatki 

niewygasające w 2021 r. 

Wójt potwierdził. 

Radny Marcin Jagodziński przedstawił informację na temat gospodarki wodno-ściekowej od 

2018 r. informując, że instalacja kanalizacyjna wynosi 14 km, przybyło 44 szamba oraz  

13 przydomowych oczyszczalni ścieków. Podsumował, że gmina stoi w miejscu i się nie 
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rozwija. Następnie zapytał jak można wydać ponad 1.000.000 zł za ponad 100 lamp, gdzie 

można było zrobić modernizację oświetlenia za 150.000 zł. 

Wójt oznajmił, że odnośnie modernizacji oświetlenia wspólnie z Enea nie ocenia działań 

innych gmin, ponieważ każda gmina działa we własnym imieniu i na własny rachunek. 

Odnośnie kanalizacji poinformował, że budowana jest kanalizacja, ponieważ takie są 

potrzeby i są to inwestycje wielomilionowe, których nie da się zrealizować w jednym roku. 

Wyjaśnił, że wzrost zbiorników bezodpływowych wynika z tego, że rozrasta się zabudowa 

mieszkaniowa m.in. w miejscowości Bronków, a dlatego w Bronkowie żeby uchronić jezioro. 

W sprawie zarzutów zapytał kiedy ostatnio na terenie gminy była taka wielka inwestycja  

w zakresie kanalizacji. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał dlaczego Wójt wprowadza mieszkańców w błąd w sprawie 

modernizacji oświetlenia skoro inne samorządy realizują te inwestycje. Następnie zapytał do 

czego Wójt podłączy kanalizację, jeśli nie została zmodernizowana oczyszczalnia ścieków  

w Bronkowie. 

Radny Andrzej Grudziński zapytał o trwające inwestycje oświetleniowe finansowane  

z gminnych środków i czy nitki oświetlenia nie powinny zostać przyłączone do nowych 

skrzynek. 

Wójt przyznał radnemu rację i wyjaśnił, że będzie można przyłączyć je do nowego 

oświetlenia i obecnie są ustalane własności lamp.   

 

Radna Anna Hałupka zapytała jaka kwota została przeznaczona na dodatkowe oświetlenie  

w Barłogach. Dodała, że mieszkańcy przed budową nowego oświetlenia mieli światło, a teraz 

nie mają. 

Wójt poinformował, że zwróci się z zapytaniem o koszt do wykonawcy i dodał, że lampy są 

już zakupione w ramach inwestycji budowy oświetlenia w Barłogach. 

 

Radny Lucjan Tracz zapytał czy znany jest termin zakończenia budowy kanalizacji  

w Bronkowie i poinformował, że w okolicy Kołatki jest brudno. Następnie zapytał kto będzie 

konserwował i naprawiał nowe oświetlenie. 

Wójt wyjaśnił, że jeżeli wada nastąpi w trakcie gwarancji to naprawę wykona wykonawca,  

natomiast w przypadkach gdy minie gwarancja naprawy zostaną zlecone firmom 

zewnętrznym działającym na naszym terenie. Termin budowy kanalizacji został przedłużony 

do końca października. 

Skarbnik przedstawiła składniki dochodów tj. wpływy z podatków i opłat, subwencja ogólna, 

udziały PIT i CIT oraz dochody majątkowe. 

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się o przesłanie na maila informacji jaka kwota wpłynęła 

na konto gminy na inwestycje. 

Wójt wyjaśnił, że są to środki przyznane i zabezpieczone, których fizycznie jeszcze nie ma. 

 

Radny Andrzej Grudziński zapytał o wspomniany w raporcie remont drogi w Chromowie. 

Uznał, że droga jest równa i ładna jednak ma zastrzeżenia do początku tej drogi, ponieważ 

została część drogi brukowej i część szutrowej. Oznajmił, że przy planowaniu inwestycji 

można było się dogadać z powiatem i wykonać całą drogę. 

Wójt wyjaśnił, że wjazd od strony miejscowości składa się z dwóch działek i obecnie została 

przejęta działka od strony Dychowa, a w przyszłym roku ten odcinek zostanie 

wyremontowany. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał, które ujęte w raporcie drogi w Bobrowicach  

i w Dychowie zostały wykonane. 
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Wójt wyjaśnił, że chodzi o projekty, które niebawem będą wykonane, a te drogi były 

wydatkami niewygasającymi.  

Radny Marcin Jagodziński uznał, że w raporcie nie powinien się znaleźć zapis o parafii, 

ponieważ to parafia wykonała remont drzwi do kościoła 

Wójt poinformował, że parafia tak samo jak kluby sportowe jest dotowana i sama wykonuje 

zadania, ale przy wsparciu środków gminnych. 

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bobrowice 

wotum zaufania. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że nie ma zaufania do Wójta, ponieważ złożył wiele wniosków 

o udostępnienie informacji publicznej na które nie uzyskiwał pełnych odpowiedzi. Następnie 

przedstawił rejestr wykonywanych przez konserwatora prac w Bronkowie i zapytał kto bierze 

odpowiedzialność za wpisy w rejestrze i kim jest konserwator. Uważa, że jest to 

niedopuszczalne, a rejestr według niego został stworzony na potrzeby złożonego wniosku  

o udostępnienie informacji publicznej. Następnie złożył wniosek o dokumentację remontu 

szatni w szkole w Bobrowicach oraz informację na temat równania dróg w Bronkowie. 

Wójt oznajmił, że informacja w sprawie remontu pomieszczeń została już radnemu 

przedstawiona. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że zaufanie polega na tym, że w kwestiach ważnych 

jedna strona informuje drugą. Następnie odczytał wyrok w sprawie umiejscowienia 

oczyszczalni ścieków w Bobrowicach i poinformował, że dowiedział się o nim dopiero po 

półtora roku w ramach złożonego przez niego wniosku o dostępie do informacji publicznej. 

Uznał również, że Wójt zataił rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody z dnia 21.04.2021 r. 

dotyczące nieważności części statutu GOKiS, oraz opinię RIO dotyczącą modernizacji 

punktów świetlnych. Stwierdził również brak nadzoru i kontroli nad budową chodnika  

w Bobrowicach, gdzie według niego Zarząd Dróg Wojewódzkich poniósł mniejsze koszty niż 

gmina, a ogrodzenie przy cmentarzu jest uszkodzone. Dodał, że nie zostały również 

przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami, którzy teraz mają zastrzeżenia do wykonania 

chodnika.  Podkreślił, że w sprawie dotyczącej lip także nie było dialogu. Kontynuował, że 

źle jest prowadzona polityka kadrowa w urzędzie z powodu dużej rotacji pracowników  

i występuje duża opieszałość w wydawaniu decyzji. Według niego Wójt nie panuje nad 

wieloma sprawami. 

Wójt wyjaśnił, że  sprawę oświetlenia dyskutował z radnymi wiele razy i radni znają jego 

stanowisko oraz opinię RIO. Oznajmił, że jeżeli tylko przepisy prawne na to pozwolą bez 

wahania zmodernizuje istniejące oświetlenie. W sprawie chodnika wyjaśnił, że umowę na 

budowę chodnika z ZDW zawarto kwotowo a nie procentowo, a interes gminy został 

zabezpieczony. Odnośnie lip wyjaśnił, że informował mieszkańców na zebraniu wiejskim  

w Bobrowicach, w którym również uczestniczyli radni. 

 

Sekretarz w sprawie ruchów kadrowych w urzędzie wyjaśniła, że wszędzie się tak dzieje  

i w wielu urzędach odchodzą pracownicy. Poinformowała, że ruchy kadrowe były 

spowodowane także z przyczyn naturalnych takich jak urlopy macierzyńskie czy 

wychowawcze, stąd też wystąpiły zastępstwa. Podkreśliła, że pracownicy często odchodzą, 

ponieważ nie chcą pracować z petentami, jednak obecnie sytuacja zaczyna się normalizować. 

W przypadku opieszałości w wydawaniu decyzji poinformowała, że nie słyszała żeby jakaś 

sprawa była przeterminowana. Wyjaśniła, że termin na wydanie decyzji wynosi 60 dni przy 

założeniu, że nie wymaga dodatkowych uzgodnień z innymi instytucjami. Podkreśliła, że 

http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
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Starostwo Powiatowe i Zarząd Dróg Wojewódzkich szybko zajmują stanowiska w sprawach. 

Odnośnie rozstrzygnięcia nadzorczego zadeklarowała, że ustali czy zostało przesłane radnym. 

Wyjaśniła również, że organem kontrolnym GOKiS nie może być Wójt tylko rada gminy, 

która nie została pozbawiona kontroli. Poinformowała, że rozstrzygnięcie uchyla zapisy 

ustawowe i nie ma potrzeby zmiany uchwały. 

 

Radny Lucjan Tracz zapytał o wyniki kontroli Wojewody w zakresie Komisji Skarg, 

wniosków i petycji. 

Sekretarz poinformowała, że jeszcze nie ma protokołu z kontroli. 

 

Radny Lucjan Tracz poinformował, że będzie informował Państwową Inspekcję Pracy  

w zakresie wypłaty dodatku funkcyjnego dla dyrektorów, ponieważ uważa że jest on 

wypłacany w sposób nieprawidłowy i niezgodny z uchwałą.  

Wójt oznajmił, że radny błędnie interpretuje. 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że uchwała w sprawie statutu GOKiS w części narusza 

prawo, a Sekretarz sama zadecydowała, że nie ma konieczności zmiany uchwały.  

Sekretarz oznajmiła, że nie powiedziała, że rozstrzygnięcie nie jest ważne, i nie ma  

w kompetencji nakazania pracownikowi zatajania dokumentów.  

Wójt odczytał przepisy wynikające z ustawy. 

 

Radny Lucjan Tracz poruszył temat przeprowadzenia kontroli w GOKiS w zakresie 

przepisów wynikających z prawa pracy. 

Radna Anna Hałupka poinformowała, że Komisja Rewizyjna przeprowadziła dwie kontrole  

w GOKiS, gdzie następnie protokół z kontroli został przekazany do urzędu i nic nie zostało 

zrobione w związku z wykazanymi nieprawidłowościami. Podkreśliła, że w przypadku 

jednego donosu w szkole w Bobrowicach został zlecony audyt. 

Wójt zadeklarował, że taka kontrola w GOKiS zostanie przeprowadzona do końca roku. 

Radny Lucjan Tracz zapytał na czyje ręce wpłynęło wypowiedzenie dyrektora GOKiS. 

Wójt wyjaśnił, że dyrektor złożył wniosek o odwołanie go ze stanowiska, a nie 

wypowiedzenie. 

Radny Lucjan Tracz zapytał dlaczego zarządzenie w sprawie odwołania nie zostało wydane  

w ten sam dzień, w którym został złożony wniosek, a teraz Wójt nie wie jak wybrnąć  

z sytuacji. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że rok temu Komisja Rewizyjna wykazała 

nieprawidłowości w GOKiS, a Wójt nic z tym nie zrobił, a w tym roku są te same błędy. 

Następnie złożył wniosek o przeprowadzenie kontroli w GOKiS. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że urząd powinien nadzorować wydatkowanie środków przez 

GOKiS. 

Radny Jarosław Miś oznajmił, że radni mają rację, ale to nie oznacza że wszyscy mieszkańcy 

mają złe zdanie o GOKiS. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 9 głosami „za”, 4 „przeciw”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 9. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Bobrowice oraz sprawozdania finansowe 

za 2022 rok przedstawiła Skarbnik.  

Sprawozdania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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Ad 10.  

Uchwałę Nr 223/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Zielonej Górze z dnia 19 kwietnia 2023 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za rok 2022 wraz z informacją o stanie mienia 

odczytała Skarbnik (opinia pozytywna). Uwag nie zgłoszono. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 11. 

Pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej z dnia 6 czerwca 2023 r. w sprawie wykonania 

budżetu Gminy Bobrowice za 2022 rok wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutoriom 

Wójtowi Gminy Bobrowice odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Hałupka. 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 12. 

Uchwałę Nr 380/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Zielonej Górze z dnia 7 czerwca 2023 r. w sprawie wydania opinii (pozytywna) o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Bobrowice dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi 

odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Hałupka. Uwag nie zgłoszono. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 13. 

Dyskusja.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Marcin Jagodziński zapytał o kwotę wydatków majątkowych w uchwale budżetowej 

na 2023 r. 

Skarbnik poinformowała, że jest to kwota 14 mln zł, gdzie wykonano 6 mln zł. Dodała, że 

najwięcej zmian jest na koniec roku, a w trakcie roku plan wydatków jest modyfikowany 

zarządzeniami i uchwałami. 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że nawet 50% zakładanego planu nie wykonano, a także 

nie wykonano punktu dotyczącego oczyszczalni ścieków w Wełmicach, w związku z czym 

nie może zagłosować za udzieleniem absolutorium. 

 

Ad 14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2022 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 3 „przeciw”,  

2 „wstrzymującymi się”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 15. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bobrowice za 2022 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 3 „przeciw”,  

2 „wstrzymującymi się”. 

Wójt podziękował za realizację budżetu radnym, kierownikom i pracownikom jednostek, 

pracownikom urzędu, sołtysom oraz pracownikom GOKiS.                       
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Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 16. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2023-2026. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Skarbnik przedstawiła autopoprawkę do uchwały i wyjaśniła, że po otwarciu ofert znana jest 

już kwota całej inwestycji budowy lokalnej oczyszczalni ścieków w Wełmicach i budżet 

został rozdysponowany w taki sposób, aby można było zrealizować zadanie. Poinformowała, 

że część zadania zostanie wykonana w 2023 r., a część w roku następnym. 

Wójt poinformował, że będą jeszcze negocjacje a po nich zostanie zawarta umowa. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał skąd Wójt weźmie brakującą kwotę. 

Skarbnik wyjaśniła, że inwestycja zostanie zrealizowana ze środków własnych oraz  

z dofinansowania. 

Rady Marcin Jagodziński zapytał do kiedy została przedłużona umowa na dofinansowanie 

budowy oczyszczalni w Wełmicach. 

Wójt poinformował, że termin wynosi do końca maja 2024 r. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.     

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 17.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Kamil Koronka złożył wniosek o przesunięcie środków dla OSP Strużka. 

Skarbnik wyjaśniła, że są to środki zabezpieczone w dziale urząd gminy, które nie należą do 

szkół, jest to refundacja poniesionych wydatków na wychowanie przedszkolne. 

Poinformowała, że po ostatniej sesji szybko wpłynęły wnioski ze szkół o dodatkowe środki, 

które na pewno zostaną przyznane, jednak podkreśliła, że środki z refundacji to nie są środki 

dla szkół.  

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że dalej jest mowa o dziale oświata, a Wójt chwali szkoły, 

które mają wiele potrzeb i jednocześnie zabiera im środki. Następnie zapytał ile środków jest 

w dziale oświata oraz o remont wejścia do biblioteki w szkole w Dychowie. 

Wójt wyjaśnił, że w tym dziale mieści się ok. 8 mln zł, ale również inwestycja budowy 

żłobka. 

Radny Jarosław Miś zapytał czy po zabraniu środków z działu oświata jest ryzyko, że 

zabraknie szkołom na ich działalność. 

Skarbnik wyjaśniła, że gmina musi zapewnić szkołom ciągłość i nieprzerwalność działania. 

Subwencja wynosi tylko 2.800.000 zł,  natomiast pozostałą część dokłada gmina. 

Radna Anna Hałupka zapytała ile jest środków w dziale oświata i poinformowała, że  

z powodu braku środków jeden z dziadków dzieci za darmo pomalował salę w przedszkolu. 

Skarbnik podała, że została kwota 111.975.000 zł. 

Radny Kamil Koronka zaproponował przesunięcie brakującej kwoty z działu OSP Strużka. 

Wójt poinformował, że wnioski o dofinansowanie, które wpłynęły ze szkół muszą być 

uszczegółowione i będą zrealizowane. Odnośnie wniosku szkoły w Bobrowicach o zakup 

traktorka kosiarki poinformował, że słyszy opinie z terenu, że jest tam za mały teren do 

koszenia, a rada mogła zabezpieczyć środki na malowanie sal.    
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Radny Andrzej Grudziński zapytał na co został wydatkowany w 2022 r. zwrot z subwencji 

oświatowej. 

Skarbnik poinformowała, że na początku każdego roku szkoły zgłaszają zapotrzebowanie, 

które w całości jest zabezpieczane w planie budżetu, natomiast subwencja jest refundacją tego 

co zostało zabezpieczone. Kwota wynosiła 300.000 zł na wychowanie przedszkolne i została 

wprowadzona zarządzeniem w maju. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał kiedy zostały złożone wnioski szkół i czego dotyczyły. 

Dodał, że po raz kolejny radni będą głosowali nad wnioskiem którego nie widzieli  

i zaproponował odłożenie sprawy do następnej sesji. 

Wójt poinformował, że wnioski opiewały na kwotę po 40.000 zł, w przypadku szkoły  

w Bobrowicach na remont stołówki, natomiast w przypadku szkoły w Dychowie na zakup 

doposażenia kuchni. 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że jeśli zobaczy, że dla szkół zostaną zabezpieczone 

środki, to zagłosuje za przesunięciem. Dodał, że zakup samochodu dla OSP był owiany 

tajemnicą i zaproponował, aby przeznaczyć środki z innego działu niż oświata. 

Radna Iwona Szajek podkreśliła, że o quada dla OSP Bobrowice wnioskuje gmina,  

a o samochód OSP Strużka. 

 

Radny Andrzej Grudziński oraz radny Łukasz Kowalewski opuścili salę posiedzeń. Od tego 

momentu kworum wynosiło 11 radnych. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał, co teraz radni zrobią z wnioskiem OSP Strużka. 

Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła oznajmił, że wniosek stał się bezprzedmiotowy. 

Radny Lucjan Tracz zwrócił się o wyjaśnienie, z jakich działów w budżecie zostaną 

przesunięte środki na zakup samochodu. Następnie uznał, że zabiera się szkołom środki, które 

można było przeznaczyć na remont sal w okresie wakacyjnym i zapytał, z czego szkoły będą 

mogły wnioskować jeśli coś się stanie. 

Skarbnik wyjaśniła, że kwota 110.000 zł zostanie przesunięta z działu oświata, kwota 8.000 zł 

przeznaczona na zakup umundurowania z działu OSP Strużka oraz kwota 2.000 zł z zakupu 

energii.  

Wójt wyjaśnił, że w dziale oświata jest ok. 8 mln zł oraz dodatkowo środki związane  

z inwestycją budowy żłobka, natomiast środki na zadania szkół zostaną zabezpieczone po 

podpisaniu umowy. 

Radna Anna Hałupka zapytała czy szkoły podpisały już umowy na malowanie klas i czy mają 

wystarczającą ilość środków. 

Wójt poinformował, że nie zna kosztorysów i nie wie czy mają zabezpieczone środki. 

Radny Lucjan Tracz poruszył temat dojazdów dzieci do szkół i długiego czasu oczekiwania  

w szkole na autobus. 

Wójt poinformował, że zostaną zwiększone kursy, natomiast w zakresie godzin wyjaśnił, że 

PKS ma ograniczone możliwości z powodu braku kierowców, jednak przy podpisaniu 

kolejnej umowy będzie starał się wrócić do poprzednich godzin. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał ile środków zostało po przetargu na budowę żłobka. 

Wójt poinformował, że jest to kwota ok. 200-300.000 zł w której mieści się również nadzór 

inwestorski. 

Radna Anna Hałupka oznajmiła, że zagłosuje za środkami dla OSP jak szkoły będą 

wyremontowane. 

Radny Marcin Jagodziński zaproponował, żeby zaoszczędzone środki z przetargu na budowę 

żłobka przekazać strażakom. 

Radny Lucjan Tracz zaproponował, żeby zabrać środki z GOKiS. 
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Wójt oznajmił, że nie jest to dobry pomysł bez wcześniejszego rozeznania i dodał, że radni 

też przed sesją lub w trakcie składają wnioski. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Kamila Koronka o przesunięcie 

środków na dotację celową dla OSP Strużka w kwocie 120.000 zł w tym: z działu 80195  

§4300 - 110.000 zł, z działu 75412 §2820 - 8.000 zł, z działu 75412 §4260 - 2.000 zł,  

w wyniku którego 8 głosami „za”, 1 „przeciw”, 2 „wstrzymującymi się wniosek został 

przyjęty. 

 

Radny Kamil Koronka podziękował za przegłosowanie wniosku. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 9 głosami „za”, 2 „wstrzymującymi się”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 18.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na dyrektora Zespołu Szkół 

Samorządowych w Dychowie. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że w sporządzonym przez przewodniczącego Komisji Skarg, 

wniosków i petycji uzasadnieniu do uchwały brakuje poruszonych na posiedzeniu komisji 

ważnych kwestii m.in. w zakresie wydrukowanych w kolorze czarno-białym testów na kartę 

rowerową. Dodał, że protokołu z posiedzenia komisji nie ma jeszcze na BIP i będzie również 

podważał rozstrzygnięcie skargi. 

Radny Łukasz Sergiel wyjaśnił, że protokół i uzasadnienie do uchwały to odrębne dokumenty 

i nie będzie zawierał w uzasadnieniu wszystkiego tego, co było mówione na komisji. 

Radny Lucjan Tracz poinformował, że przewodniczący komisji nie chciał się zapoznać  

z procedurami. 

Radny Łukasz Sergiel wyjaśnił, że procedury, o których mówi radny nie były przedmiotem 

skargi. Oznajmił, że radny Lucjan Tracz będąc przewodniczącym komisji podejmował 

decyzje sam obligatoryjnie, natomiast on poddaje wszystko pod głosowanie komisji.  

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że na etapie badanie skargi pojawiły się nowe dowody, które 

powinny zostać poddane analizie i zapytał jakim aktem prawnym podpierał się 

przewodniczący komisji uznając, że skarga jest bezzasadna. 

Radny Łukasz Sergiel wyjaśnił, że jest to Rozporządzenie Ministra Transportu, Budownictwa 

i Gospodarki Morskiej, na które w skardze powołał się radny Lucjan Tracz. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że będzie podważał, że skarga nie została rozpatrzona pod 

względem formalnym i prawnym. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał o przedmiot skargi. 

Radny Łukasz Sergiel odczytał przedmiot skargi. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 3 „wstrzymującymi się”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  
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Ad 19.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie Komisji Skarg, 

wniosków i petycji. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radna Anna Hałupka zapytała czy zachodzi konieczność uzupełnienia składu komisji. 

Sekretarz wyjaśniła, że w statucie jest zapis, że skład komisji wynosi do trzech członków. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że obecnie w składzie komisji jest wiceprzewodniczący rady 

gminy, który zgodnie z przepisami nie powinien do niej należeć. 

Sekretarz wyjaśniła, że dopóki wiceprzewodniczący rady nie został odwołany ze składu,  

to skład jest obowiązujący. 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że należałoby zmienić skład komisji. 

Sekretarz poinformowała, że to radni decydują o składzie komisji i jeżeli złożą taki wniosek 

zostanie przygotowana stosowna uchwała. 

Radny Marcin Jagodziński złożył wniosek o opinię radcy prawnego o braku przeciwskazań 

do bycia członkiem komisji Skarg, wniosków i petycji przez wiceprzewodniczącego rady 

gminy. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 10 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 20.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 21.  
Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły żadne 

interpelacje. 

 

Ad 22. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Wójt w sprawie interpelacji radnego Jacka Gąszczaka w kwestii rozbudowy wodociągu 

wyjaśnił, że  jeszcze nie udzielono odpowiedzi z uwagi na skomplikowany charakter. 

 

Ad 23. 

Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła poinformował, że w piątek w GOKiS odbędzie się 

sesja Rady Powiatu krośnieńskiego. 

Radny Lucjan Tracz złożył wniosek o dokumentację dotyczącą remontu szatni w szkole  

w Bobrowicach. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał o podjęte czynności w sprawie drogi do Chojnowa. 

Wójt poinformował, że został złożony wniosek o dofinansowanie z Funduszu Dróg 

Lokalnych i nie ma więcej informacji. Dodał, że na bieżąco interweniuje w kopalni w sprawie 

szybkiej jazdy kierowców. 
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Rady Marcin Jagodziński poinformował, że od 3 lipca br. jest nabór wniosków z PROW  

na remonty dróg i poruszył kwestię dodatkowego punktowania przy współfinansowaniu 

remontu drogi do Chojnowa.   

Wójt wyjaśnił, że kwestie współfinansowania inwestycji zostały omówione ze Starostwem  

i Kopalnią, jednak nie ustalono jeszcze konkretnych kwot.  

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że Wójt w sprawie wycinki drzew manipuluje 

informacją, ponieważ według niego nikt na zebraniu wiejskim nie słyszał informacji 

dotyczącej wycinki 27 drzew. 

Wójt oznajmił, że nie mówił o ilości drzew, ale dwukrotnie informował o wycince.  Następnie 

zwrócił się z apelem do radnych w sprawie kontaktowania się z pracownikami urzędu  

i poinformował, że są skargi w sprawie złośliwości w wysyłanych mailach oraz w mediach 

społecznościowych. 

Radna Anna Hałupka zwróciła się z prośbą o poinformowanie konkretnych radnych, 

ponieważ ona nie czuje się adresatem tego apelu. 

Wójt oznajmił, że sprawa dotyczy 3 radnych. 

Radny Lucjan Tracz poinformował, że dwukrotnie pytał Skarbnik czy przyjrzała się 

sprawozdaniu GOKiS. 

Skarbnik wyjaśniła, że sprawozdania trafiają do niej jednak do jej obowiązku należy tylko 

sprawdzenie rozliczenia przekazanej dotacji, natomiast za całość gospodarki finansowej 

odpowiada dyrektor instytucji kultury. 

Radny Lucjan Tracz przedstawił porównanie wydatków na badania lekarskie i szkolenia BHP 

pracowników w szkole i w GOKiS. Poinformował, że w GOKiS jest 3 pracowników,  

a dyrektor na badania lekarskie i szkolenia wydał 5.600 zł, natomiast w szkole na  

35 pracowników wydano 2.700 zł. Następnie zapytał o wypowiedzenie dyrektora. 

Wójt wyjaśnił, że dyrektor nie mógł złożyć wypowiedzenia umowy o pracę, ponieważ nie ma 

takiego dokumentu, tylko jest powołanie w formie zarządzenia i kontakt menadżerski. 

Zadeklarował, że do końca roku zostanie przeprowadzona kontrola w GOKiS w zakresie 

wykorzystania dotacji. 

Radny Lucjan Tracz zapytał o zastępstwo dyrektora. 

Wójt poinformował, że nie ma zastępcy dyrektora tylko osoba przez dyrektora wyznaczona 

do zastępowania. 

Sekretarz dodała, że w statucie GOKiS nie ma funkcji zastępcy dyrektora i została 

wyznaczona osoba na czas nieobecności dyrektora, żeby móc podpisywać wynagrodzenia, 

opłacać rachunki itp. Zadaniem gminy było zapewnienie ciągłości funkcjonowania GOKiS. 

Odnośnie dyrektora wyjaśniła, że dopóki Wójt nie odwoła dyrektora ta osoba pełni nadal 

funkcję.  

 

Radna Iwona Szajek poinformowała, że w Łagodzie został zamknięty most i zwróciła się  

z prośbą o wystosowanie pisma z Urzędu w porozumieniu ze Starostwem do Nadleśnictwa 

Krzystkowice z prośbą o możliwość korzystania z drogi w celu dojazdu mieszkańców do 

pracy. 

Radny Marcin Jagodziński odczytał zapisy rozdziału IV statutu GOKiS i zapytał dlaczego nie 

jest zatrudniona księgowa tylko firma. 

Sekretarz oznajmiła, że trudno jej się wypowiedzieć za dyrektora, poinformowała że były 

próby pozyskania osoby na stanowisko księgowej. 

Radny Lucjan Tracz  oznajmił, że Wójt podpisuje delegacje dla dyrektora jako pracodawca. 

Wójt wyjaśnił, że pracodawcą dla dyrektora jest GOKiS, a dla Wójta urząd gminy. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że GOKiS działa na podstawie zatwierdzonego przez 

Wójta planu finansowego, natomiast w statucie jest zapis, że Wójt jest zwierzchnikiem  
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z zakresu prawa pracy. Następnie zapytał jak Wójt wyciągnie konsekwencje od dyrektora, 

jeśli nie będzie już pracownikiem. Dodał, że lepiej odwołać dyrektora po przeprowadzeniu 

kontroli. 

Radny Lucjan Tracz złożył wniosek o dokumenty, które normują powołanie dyrektora. 

Wójt oznajmił, że wszystko zależy od wyników kontroli, natomiast do egzekwowania są 

odpowiednie instytucje. 

 

Ad 24. 

 Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 13:30. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                    Łukasz Kamerduła 

   2023-06-27 


